

LES incontournables & géosites à ne pas manquer

MUST-SEES

5 ★ 45°50'19.91"N 4°43'6.747"E
45.988864, 4.718541



Villefranche-sur-Saône & ses Trésors Cachés

VILLEFRANCHE-SUR-SAÔNE

Riche d'un patrimoine architectural Renaissance d'influence italienne, Villefranche possède de nombreuses cours et hôtels particuliers. Le raffinement caractéristique de l'époque est mis en avant de manière inédite lors des visites guidées du Circuit des Trésors Cachés.

VILLEFRANCHE. With its rich heritage of Italian-influenced Renaissance architecture, Villefranche has various courtyards and private mansions. The characteristic refinement of this period is highlighted in a unique way during the guided tours of the hidden Treasures Circuit.

16 ★ 46°20'09.88"N 4°39'39.24"E
46.105583, 4.652609



Mont Brouilly

SAINT-LAGER

Haut de 484 mètres, le mont Brouilly est un lieu emblématique du vignoble beaujolais. A son sommet, le géoscope et 2 sentiers invitent à découvrir la colline et ses histoires.

MONT BROUILLY. 484 meters high Mont Brouilly is a veritable symbol of the Beaujolais vineyards. At its summit, is a geoscope and the starting-point for 2 hiking trails that allow you to discover the hill and its history.

25 45°52'21.37"N 4°46'17.098"E
4.77416, 45.872603



Sentier géologique des Monts d'Or

CHASSELAY

Ce site propose un formidable voyage à travers les temps géologiques, pour mieux comprendre comment se sont façonnés les reliefs et paysages de ce lumineux massif.

MONTS D'OR GEOLOGICAL TRAIL. This trail follows a fascinating journey through geological periods and helps understand how the hills and countryside of the massif were formed.

32 ★ 45°56'43.397"N 4°31'39.317"E
4.527588, 45.945358



Village médiéval de Ternand

TERNAND

Sur son promontoire rocheux de marbre, le village médiéval de Ternand veille sur la basse vallée d'Azergues et alentours. Sentiers au départ du vieux village.

MÉDIÉVAL VILLAGE OF TERNAND. Situated on a rocky marble headland, it casts a majestic eye over the Azergues valley and the surrounding area. Trails leading from the old village.

46°9'17.406"N 4°35'13.306"E
46.154835, 4.58703



Beaujeu

BEAUJEU

Capitale historique du Beaujolais créée par les Sires de Beaujeu au Moyen Âge, Beaujeu vibre chaque année, le 3^{ème} semaine du mois de novembre, pour fêter magistralement l'arrivée des Beaujolais Nouveaux, un rendez-vous incontournable à l'international.

BEAUJEU. The historic capital of Beaujolais, born with the Lords of Beaujeu in the Middle Ages, Beaujeu comes alive every year during the third week of November to celebrate the launch of "Beaujolais Nouveaux", an unmissable international event.

17 ★ 46°12'28.6128"N 4°29'13.0452"E
46.207948, 4.486957

Mont Saint-Rigaud

MONSOLS / DEUX GROSNES

Le toit du Rhône (1009 mètres) possède un contexte géologique contrasté, à l'origine des paysages et des nombreuses sources du massif. Tour d'observation au sommet.

MONT SAINT-RIGAUD. The "Roof of the Rhône", at 1009 meters the highest peak in the department, offers contrasting geological features and is the source of the mountain range's landscapes and many natural springs. There is an observation tower at the summit.

28 ★ 46°11'22.7292"N 4°37'45.3936"E
46.189647, 4.629276

Terrasse de Chiroubles

CHIROUBLES

Perché en haut de la côte viticole, la Terrasse de Chiroubles propose un panorama exceptionnel et un sentier de découverte des curiosités granitiques.

TERRASSE DE CHIROUBLES. Overlooking the hillside vineyards, the Terrasse de Chiroubles provides a discovery trail offering exceptional panoramic views and some unusual granite features.

33 46°9'12.864"N 4°35'32.997"E
46.056073, 4.592499

Clochemerle

VAUX-EN-BEAUJOLAIS

Le village pittoresque de Vaux-en-Beaujolais présente sous ses toits les angles les plus remarquables de la région. Le célèbre roman de Gabriel Chevallier "Clochemerle". Laissez-vous conter cette histoire auprès des jardinières parlantes, du musée ou de la fresque murale, et dégustez du Beaujolais dans la cave emblématique.

CLOCHERMERLE. The picturesque village of Vaux-en-Beaujolais presents the colourful characters of Gabriel Chevallier's famous novel "Clochemerle" in different forms. Let the story be told through the talking flower boxes, through the museum or the fresco, and taste Beaujolais wine in the emblematic cellar of Clochemerle.

11 46°0'40.4338"N 4°22'29.4035"E
46.01142, 4.374979

Carrière de Lucenay

LUCENAY

Village lumière dans les pierres dorées, Lucenay se distingue grâce à son architecture en calcaire blanc formé au fond d'une mer tropicale il y a 165 millions d'années.

LUCENAY QUARRY. Lucenay, village of light amidst the golden stones, stands out from other villages in the Beaujolais thanks to its buildings made of white limestone that was formed at the bottom of a tropical sea 165 million years ago.

8 45°52'43.87"N 4°40'35.57"E
45.879842, 4.674957

Espace Pierres Folles

SAINT-JEAN-DES-VIGNES

Musée et sentier géologique pour partir à la découverte des environnements et de la vie dans les mers du Jurassique. Animations découverte des fossiles, Jardin botanique et sentier géologique.

ESPACE PIERRES FOLLES. A museum and geological trail to better understand the environment and life during the Jurassic seas. "Introduction to fossils" workshops and a botanical garden and geological trail.

13 45°58'57.515"N 4°40'47.485"E
4.679857, 45.982643

Le Balcon du Morgon

GLEIZÉ

Sentier nature qui offre une bouffée d'air aux portes de la ville. Circuit de découverte du bourg de Chervinges, son patrimoine et ses panoramas sur le vignoble.

BALCON DU MORGON. The nature trail is a breath of fresh air at the entrance to the village. Besides its heritage, the Chervinges discovery trail also offers views over the surrounding vineyards.

24 45°53'18.859"N 4°36'55.469"E
4.615408, 45.888572

Sentier des Mines de Chessy

CHESSY-LES-MINES

Sentier d'interprétation sur l'histoire géologique du gisement minéralogique de Chessy et l'exploitation des mines qui ont participé au développement du village.

CHESSY MINE TRAIL. A discovery trail covering Chessy's geological history and its different mineral deposits, together with the mining operation that helped the village's development.

31 45°56'3.8252"N 4°43'9.0066"E
45.934395, 4.719168

Vieil Anse & Château des Tours

ANSE

A la confluence de la Saône et de l'Azergues, Anse occupe une position stratégique depuis l'époque gallo-romaine. Visites possibles du château et du vieux bourg.

ANSE AND ITS CASTLE. Ever since Gallo-Roman times, Anse has occupied a strategic position at the confluence of the Saône and the Azergues rivers. You can visit the castle and the old part of town.

34 ★ 45°56'51.7097"N 4°34'55.2627"E
45.947697, 4.582017

Les villages des Pierres Dorées

SUD BEAUJOLAIS

Au cœur du vignoble du sud Beaujolais s'égrènent des villages bâtis de pierres dorées. Ce calcaire ocre si beau qu'il semble précieux comme l'or dont il a la couleur, reflète la lumière. Il a servi à construire maisons, châteaux, lavoirs, chapelles, depuis toujours.

GOLDEN STONES VILLAGES. At the heart of South Beaujolais, the Golden stones villages are spreading across the vineyards. This ochre limestone, so beautiful that it seems as precious as the gold it is coloured with, reflects the light of the sun. This stone has always been used to build houses, castles, wash houses and chapels.

1 45°52'24.801"N 4°36'29.4764"E
45.917291, 4.608187

Bagnols, où la maison naît du sol

BAGNOLS

Véritable exposition permanente de la géologie du Beaujolais, le village de Bagnols illustre parfaitement les liens entre la grande histoire de la Terre et celle des hommes.

BAGNOLS. The village and buildings of Bagnols form a permanent exhibition of Beaujolais geology and perfectly illustrate the relationship between the history of Earth and the history of Man.

2 45°54'49.77"N 4°42'00.57"E
45.913814, 4.700128



Carrières de Glay

SAINT-GERMAIN-NUELLES

Anciennes carrières de pierre dorée qui ont servi à la construction du bâti traditionnel dans tout le sud Beaujolais et Lyon. Site classé Espace Naturel Sensible.

GLAY QUARRIES. The disused quarries for the famous "golden stone" that served to build the dwellings typical of the southern Beaujolais and Lyon. Listed as an Environmentally Sensitive Area.

3 45°52'38.5572"N 4°36'32.2128"E
45.877377, 4.608948



Carrières de Glay

SAINT-GERMAIN-NUELLES

Anciennes carrières de pierre dorée qui ont servi à la construction du bâti traditionnel dans tout le sud Beaujolais et Lyon. Site classé Espace Naturel Sensible.

GLAY QUARRIES. The disused quarries for the famous "golden stone" that served to build the dwellings typical of the southern Beaujolais and Lyon. Listed as an Environmentally Sensitive Area.

13 45°58'57.515"N 4°40'47.485"E
4.679857, 45.982643



Le Balcon du Morgon

GLEIZÉ

Sentier nature qui offre une bouffée d'air aux portes de la ville. Circuit de découverte du bourg de Chervinges, son patrimoine et ses panoramas sur le vignoble.

BALCON DU MORGON. The nature trail is a breath of fresh air at the entrance to the village. Besides its heritage, the Chervinges discovery trail also offers views over the surrounding vineyards.

24 45°53'18.859"N 4°36'55.469"E
4.615408, 45.888572



Sentier des Mines de Chessy

CHESSY-LES-MINES

Sentier d'interprétation sur l'histoire géologique du gisement minéralogique de Chessy et l'exploitation des mines qui ont participé au développement du village.

CHESSY MINE TRAIL. A discovery trail covering Chessy's geological history and its different mineral deposits, together with the mining operation that helped the village's development.

31 45°56'3.8252"N 4°43'9.0066"E
45.934395, 4.719168



Vieil Anse & Château des Tours

ANSE

A la confluence de la Saône et de l'Azergues, Anse occupe une position stratégique depuis l'époque gallo-romaine. Visites possibles du château et du vieux bourg.

ANSE AND ITS CASTLE. Ever since Gallo-Roman times, Anse has occupied a strategic position at the confluence of the Saône and the Azergues rivers. You can visit the castle and the old part of town.

34 ★ 45°56'51.7097"N 4°34'55.2627"E
45.947697, 4.582017



Les villages des Pierres Dorées

SUD BEAUJOLAIS

Au cœur du vignoble du sud Beaujolais s'égrènent des villages bâtis de pierres dorées. Ce calcaire ocre si beau qu'il semble précieux comme l'or dont il a la couleur, reflète la lumière. Il a servi à construire maisons, châteaux, lavoirs, chapelles, depuis toujours.

GOLDEN STONES VILLAGES. At the heart of South Beaujolais, the Golden stones villages are spreading across the vineyards. This ochre limestone, so beautiful that it seems as precious as the gold it is coloured with, reflects the light of the sun. This stone has always been used to build houses, castles, wash houses and chapels.

1 45°52'24.801"N 4°36'29.4764"E
45.917291, 4.608187



Bagnols, où la maison naît du sol

BAGNOLS

Véritable exposition permanente de la géologie du Beaujolais, le village de Bagnols illustre parfaitement les liens entre la grande histoire de la Terre et celle des hommes.

BAGNOLS. The village and buildings of Bagnols form a permanent exhibition of Beaujolais geology and perfectly illustrate the relationship between the history of Earth and the history of Man.

2 45°54'49.77"N 4°42'00.57"E
45.913814, 4.700128

Carrières de Glay

SAINT-GERMAIN-NUELLES

Anciennes carrières de pierre dorée qui ont servi à la construction du bâti traditionnel dans tout le sud Beaujolais et Lyon. Site classé Espace Naturel Sensible.

GLAY QUARRIES. The disused quarries for the famous "golden stone" that served to build the dwellings typical of the southern Beaujolais and Lyon. Listed as an Environmentally Sensitive Area.

13 45°58'57.515"N 4°40'47.485"E
4.679857, 45.982643

Le Balcon du Morgon

GLEIZÉ

Sentier nature qui offre une bouffée d'air aux portes de la ville. Circuit de découverte du bourg de Chervinges, son patrimoine et ses panoramas sur le vignoble.

BALCON DU MORGON. The nature trail is a breath of fresh air at the entrance to the village. Besides its heritage, the Chervinges discovery trail also offers views over the surrounding vineyards.

24 45°53'18.859"N 4°36'55.469"E
4.615408, 45.888572

Sentier des Mines de Chessy

CHESSY-LES-MINES

Sentier d'interprétation sur l'histoire géologique du gisement minéralogique de Chessy et l'exploitation des mines qui ont participé au développement du village.

CHESSY MINE TRAIL. A discovery trail covering Chessy's geological history and its different mineral deposits, together with the mining operation that helped the village's development.

31 45°56'3.8252"N 4°43'9.0066"E
45.934395, 4.719168

Vieil Anse & Château des Tours

ANSE

A la confluence de la Saône et de l'Azergues, Anse occupe une position stratégique depuis l'époque gallo-romaine. Visites possibles du château et du vieux bourg.

ANSE AND ITS CASTLE. Ever since Gallo-Roman times, Anse has occupied a strategic position at the confluence of the Saône and the Azergues rivers. You can visit the castle and the old part of town.

34 ★ 45°56'51.7097"N 4°34'55.2627"E
45.947697, 4.582017

Les villages des Pierres Dorées

SUD BEAUJOLAIS

Au cœur du vignoble du sud Beaujolais s'égrènent des villages bâtis de pierres dorées. Ce calcaire ocre si beau qu'il semble précieux comme l'or dont il a la couleur, reflète la lumière. Il a servi à construire maisons, châteaux, lavoirs, chapelles, depuis toujours.

GOLDEN STONES VILLAGES. At the heart of South Beaujolais, the Golden stones villages are spreading across the vineyards. This ochre limestone, so beautiful that it seems as precious as the gold it is coloured with, reflects the light of the sun. This stone has always been used to build houses, castles, wash houses and chapels.

1 45°52'24.801"N 4°36'29.4764"E
45.917291, 4.608187

Bagnols, où la maison naît du sol

BAGNOLS

Véritable exposition permanente de la géologie du Beaujolais, le village de Bagnols illustre parfaitement les liens entre la grande histoire de la Terre et celle des hommes.

BAGNOLS. The village and buildings of Bagnols form a permanent exhibition of Beaujolais geology and perfectly illustrate the relationship between the history of Earth and the history of Man.

2 45°54'49.77"N 4°42'00.57"E
45.913814, 4.700128

Carrières de Glay

SAINT-GERMAIN-NUELLES

Anciennes carrières de pierre dorée qui ont servi à la construction du bâti traditionnel dans tout le sud Beaujolais et Lyon. Site classé Espace Naturel Sensible.

GLAY QUARRIES. The disused quarries for the famous "golden stone" that served to build the dwellings typical of the southern Beaujolais and Lyon. Listed as an Environmentally Sensitive Area.

13 45°58'57.515"N 4°40'47.485"E
4.679857, 45.982643

Le Balcon du Morgon

GLEIZÉ

Sentier nature qui offre une bouffée d'air aux portes de la ville. Circuit de découverte du bourg de Chervinges, son patrimoine et ses panoramas sur le vignoble.

BALCON DU MORGON. The nature trail is a breath of fresh air at the entrance to the village. Besides its heritage, the Chervinges discovery trail also offers views over the surrounding vineyards.

24 45°53'18.859"N 4°36'55.469"E
4.615408, 45.888572

Sentier des Mines de Chessy

CHESSY-LES-MINES

Sentier d'interprétation sur l'histoire géologique du gisement minéralogique de Chessy et l'exploitation des mines qui ont participé au développement du village.

CHESSY MINE TRAIL. A discovery trail covering Chessy's geological history and its different mineral deposits, together with the mining operation that helped the village's development.

31 45°56'3.8252"N 4°43'9.0066"E
45.934395, 4.719168

Vieil Anse & Château des Tours

ANSE

A la confluence de la Saône et de l'Azergues, Anse occupe une position stratégique depuis l'époque gallo-romaine. Visites possibles du château et du vieux bourg.

ANSE AND ITS CASTLE. Ever since Gallo-Roman times, Anse has occupied a strategic position at the confluence of the Saône and the Azergues rivers. You can visit the castle and the old part of town.

34 ★ 45°56'51.7097"N 4°34'55.2627"E
45.947697, 4.582017

Les villages des Pierres Dorées

SUD BEAUJOLAIS

Au cœur du vignoble du sud Beaujolais s'égrènent des villages bâtis de pierres dorées. Ce calcaire ocre si beau qu'il semble précieux comme l'or dont il a la couleur, reflète la lumière. Il a servi à construire maisons, châteaux, lavoirs, chapelles, depuis toujours.

GOLDEN STONES VILLAGES. At the heart of South Beaujolais, the Golden stones villages are spreading across the vineyards. This ochre limestone, so beautiful that it seems as precious as the gold it is coloured with, reflects the light of the sun. This stone has always been used to build houses, castles, wash houses and chapels.

1 45°52'24.801"N 4°36'29.4764"E
45.917291, 4.608187

